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گفتگوی پنجره ایرانیان با هیات مدیره انجمن تولید کننده در و پنجره یو پی وی سی ایران

همه تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی سی زیر یک چتر
اشاره: سرانجام انتظار نتیجه داد و انجمن کارفرمایان در و پنجره یو پی وی سی ایران متولد شد و کم کم شکل و فعالیت رسمی خود را کلید 
زد تا از این پس همه تولیدکنندگان این صنعت زیر یک چتر، متحد و همگام خواسته هایش�ان را مطرح کنند، برای مش�کلات ش�ان در صدد 
یافتن راه حلی برآیند و رونق کسب و کار و نظارت بر فعالیت ها شکل گیرد. انجمنی که اگرچه خیلی دیر شکل گرفته، اما در زمانی نسبتا قابل 
توجه به ثبت رس�ید، هیات مدیره اش انتخاب و معرفی ش�د، کمیته های تخصصی آن کار خود را ش�روع کردند و هر روز بر تعداد اعضای آن 
افزوده می ش�ود. خبرنگار پنجره ایرانیان به عنوان نش�ریه مرجع و تخصصی صنعت در و پنجره یو پی وی سی با رویکرد بهینه سازی مصرف 
انرژی در صنعت ساختمان در عصر یک روز خردادماه میهمان یکی از جدی ترین و البته صمیمانه ترین نشست اعضای هیات مدیره انجمن 
صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی س�ی ایران بود تا از آنها درباره نحوه تاس�یس این انجمن، برنامه های حال و آینده آن 
سوال کند. صادقانه باید اعتراف کرد که هر هفت عضو اصلی و علی البدل این نهاد صنفی امید زیادی به آینده و همراهی و همکاری مدیران 
واحدهای تولیدکننده در و پنجره یو پی وی س�ی دارند. نخس�تین گفتگ�وی هیات مدیره انجمن صنفی کارفرمای�ی تولیدکنندگان در و پنجره 
یو پی وی سی ایران را بخوانید با این توضیح ضروری که آقایان اکبر معتضدی )رییس هیات مدیره(، سیدرضا اخوان دستمالچی )نایب رییس 
هیات مدیره(، سید سعید ابن الرضا )خزانه دار(، علی جوان اسپلی )عضو اصلی هیات مدیره( وحید جلالی پور ) دبیر و عضو اصلی هیات مدیره(، 

سید محمد سید عزیزاله و حسن معماری )اعضای علی البدل( در این گفتگوی ویژه به پرسش های پنجره ایرانیان پاسخ داده اند.

بر اساس آگهی مندرج در روزنامه رسمی به شماره 189803 مورخ 17 
بهم�ن ماه 1391 و به اس�تناد ماده 131 قان�ون کار و آیین نامه مصوب 
آبان ماه 1389 هیات وزیران و به موجب صورتجلسه های مجمع عمومی 
موس�س م�ورخ 26 دیم�اه 1391 و هی�ات مدیره به تاری�خ یک بهمن 
1391 و سایر مدارک تسلیمی، انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان 
در و پنجره یو پی وی س�ی ایران در تاریخ یکم بهمن 1391 در اداره کل 
س�ازمان های کارگری و کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به 

ثبت رسیده است. 
به گزارش پنجره ایرانیان اس�امی و س�مت هر ی�ک از اعضای اصلی و 
علی البدل هیات مدیره انجمن یادشده که از تاریخ یک بهمن ماه 1391 

به مدت س�ه س�ال و بازرس�ان که از تاریخ یادش�ده به مدت یک سال 
انتخاب شده اند؛ به شرح زیر است: 

1. آقای اکبر معتضدی؛ رییس هیات مدیره. 
2. آقای سیدرضا اخوان دستمالچی؛ نایب رییس هیات مدیره. 

3. آقای سید سعید ابن الرضا؛ خزانه دار. 
4. آقای علی جوان اسپلی؛ عضو اصلی هیات مدیره. 

5. آقای وحید جلالی پور؛ دبیر و عضو اصلی هیات مدیره. 
6. آقایان سید محمد سید عزیزاله و حسن معماری؛ اعضای علی البدل. 

7. آقایان حسین محمدی نیک و محمد تاجری؛ بازرسان اصلی. 
8. آقای پیمان خلیل زاده؛ بازرس علی البدل. 

معرفی اعضای هیات مدیره و بازرسان انجمن
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  اجازه می خواهم گفتگو را با این س�وال آغاز کنیم که چرا تاسیس یک 
نهاد صنفی در زمینه صنعت در و پنجره یو پی وی سی با تاخیر انجام شد؟

جلالی پور: درست است که تاریخچه صنعت در و پنجره یوپی وی سی به قبل از 
انقلاب بر می گردد؛ اما ایده اولیه تاسیس یک نهاد صنفی در سال 1382 همزمان 
با شکل گیری فصل تازه ای از این صنعت مطرح شده تا اینکه دو سال بعد یعنی 
در سال 1384 نخستین انجمن تولیدکنندگان پروفیل و در و پنجره یو پی وی سی 
ایران به ثبت رس��ید که این انجمن تا سال 1388 همچنان پابرجا بود و می شود 
گفت س��ال 1388 پایان عمر انجمن نخس��ت بود. علت متوقف ش��دن فعالیت 
انجمن یادش��ده هم این بود که هم این نهاد صنفی نوپا بود و هم ش��رکت های 
تولیدکننده پروفیل یو پی وی سی در آن عضویت داشتند و هم شرکت های سازنده 
در و پنجره یو پی وی س��ی. از س��وی دیگر به دلیل نیازها و خواسته های متفاوت 
هر کدام، اعضا نتوانس��تند به اجماع نظری نسبی برسند، به ویژه اینکه باید گفت 
متاس��فانه برخی اعضای وقت انجمن یادش��ده، ندانسته و بدون آگاهی کافی به 
این عرصه آمده بودند و بعد از یک یا دو سال تصمیم به ترک صنعت در و پنجره 
یو پی وی س��ی گرفتند و کم کم اختلاف نظرها به جایی رس��ید که عملا انجمن 
یادش��ده بدون متولی ماند. بعدا ش��رکت های تولیدکننده پروفیل یو پی وی س��ی 
مس��تقلا یک انجمن جداگانه تش��کیل دادند که هنوز فعال اس��ت. البته پس از 
توق��ف انجمن یادش��ده، تلاش ها و پیگیری های زیادی برای ثبت یک تش��کل 
جداگانه و حرفه ای انجام گرفت که به دلیل عدم اجماع نظر و اختلاف س��لایق 
به نتیجه مشخصی نرسید تا اینکه از ابتدای سال 1388 با همفکری و مساعدت 
و تلاش دوس��تان توانس��تیم مقدمات تاس��یس انجمن جدیدی را فراهم کنیم و 
حتی نشستی در مرکز تحقیقات راه، ساختمان و مسکن برگزار شد، اما بازهم به 
دلیل تش��تت آرا و همزمانی آن با تاس��یس انجمن صنایع تولیدکنندگان پروفیل 
یو پی وی سی استقبال خوبی از انجمن ویژه سازندگان در و پنجره صورت نگرفت. 
 با این توصیف چگونه به این جمع بندی رسیدید که توانستید بر تشتت 

آرا پایان دهید و سنگ بنای انجمن را بگذارید. 
معتضدی: در س��ال 1391 اتفاقات زیادی در عرصه اقتصادی کشور رخ داد که 
صنعت تولید در و پنجره یو پی وی س��ی هم از این قاعده مس��تثنی نبود؛ نوسانات 
ش��دید نرخ ارز، افزایش هزینه های تولید و تغییرات قیمتی و دشواری های پیش 
روی هر یک از تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی س��ی، ضرورت تاس��یس یک 
نهاد صنف��ی را بیش از پیش تقویت کرد. به همین دلیل مذاکرات و رایزنی های 
اولیه در ماه های نخست سال گذشته بین دوستان شروع شد تا اینکه در مهر ماه 
همان س��ال، اولین جلسه هیئت موسس یا هیات امنای انجمن با حضور 18 نفر 
برگزار شد و پس از آن بود که جلسات هفتگی منظم شکل گرفت و بیش از 50 
نشس��ت بین اعضای هیات موسس و در قالب نشست های هفتگی و کمیته های 
تخصصی اولیه به طور مقدماتی برگزار ش��د تا اینکه پس از چندماه موفق شدیم 
انجم��ن صنفی کارفرمای��ی تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی س��ی ایران را در 
بهمن ماه س��ال گذشته به ثبت رسمی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی به ثبت 
برسانیم. خوش��بختانه به دلیل صعه صدر و اتفاق نظر هیات موسس و اعتمادی 

که بین دوستان نسبت به همدیگر شکل گرفته بود، اعضای هیات مدیره انجمن 
و بازرس��ان هم انتخاب ش��دند و انجمن پس از چهارمین نمایش��گاه بین المللی 
صنعت در و پنجره ایران فعالیت رس��می خود را کلید زد و به تدریج مقدمات کار 

برای عضوگیری و.. آغاز شد که هنوز هم ادامه دارد. 
 اعض�ای هیات موس�س یا امن�ای انجمن چه کس�انی بودند و اعضای 
هیات مدیره چگونه انتخاب ش�دند و آیا این انجمن ملی است یا بر روی 

استان های خاصی متمرکز خواهد بود؟
اخوان دس�تمالچی: اولا این انجمن دقیقا بر اساس قانون شکل گرفته و طبق 
قان��ون ما مجمع عمومی برگزار کردیم و انتخابات هم با حضور نماینده رس��می 
وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی زیرنظر هیات موس��س شکل گرفت. اعضای 
هیات موس��س یا امنا، مدیریت س��ه ش��رکت نامی کاران، پنجره س��از صنعت و 
عایق کویریزد بود که مجمع با حضور 28 نفر تشکیل شد و رای گیری به صورت 
مخفی صورت گرفت و اعضای هیات مدیره و بازرس��ان هم انتخاب شدند. نکته 
مه��م اینکه این انجمن به صورت کش��وری اس��ت و به عن��وان انجمن صنفی 
کارفرمایی تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی سی ایران شناخته می شود و شرایط 
عضوگیری در مرحله نخست، اولویت با شرکت ها و موسسات های تولیدکننده های 
در و پنج��ره یو ی وی س��ی که به تایید اعضای هیات  امن��ا و هیات مدیره انجمن 
رس��یده باش��د، خواهد بود و روز به روز هم بر تعداد تقاضاها برای پیوس��تن به 
انجمن افزوده می شود. البته آمار و اطلاعات درباره تعداد شرکت ها یا کارگاه های 
فعال در زمینه تولید در و پنجره یو پی وی س��ی کشور متفاوت است؛ ولیکن ما در 
انجمن در صدد شناسایی و مکاتبه با شرکت ها و کارگاه های فعال موجود هستیم 
که به همین دلیل از وزارت صنعت، معدن و تجارت استعلام گرفته ایم ولیکن به 
این اطلاعات اکتفا نخواهیم کرد و با دریافت اطلاعات از تولیدکنندگان پروفیل 
یو پی وی سی و فروشندگان یراق آلات و دیگر فعالان این صنعت، مصمم هستیم 

تا بانک اطلاعات جامعی از اعضا را تشکیل دهیم. 
 گذش�ته از اهدافی که در اساس�نامه انجمن آم�ده، چه خلاء و کمبودی 

احساس کردید که به این نتیجه رسیدید باید این انجمن شکل بگیرد؟
جوان اس�پلی: در یک نگاه کلی هر مجموعه ای احتیاج به هویت و شناس��نامه 
دارد؛ درس��ت است که شرکت های فعال در زمینه تولید در و پنجره یو پی وی سی 
هرکدام دارای مجوز فعالیت جداگانه ای هس��تند و می توانند مشکلات خودشان 
را پیگیری کنند، اما باید قبول کنیم که یک دس��ت ص��دا ندارد. به عنوان مثال 
در چالش ها و مشکلات دو سال اخیر و نوسان شدید نرخ ارز یا اوج گیری تقاضا 
ب��رای در و پنجره فاقد کیفیت هیچ نهاد یا مس��وولی نبود که به حرف ما گوش 
کند و به این صنعت یاری رس��اند و هرجا مراجعه می کردیم با این پاس��خ مواجه 
می شدیم که باید یک تشکل و یا صنفی داشته باشید و مسایل را از طریق همان 
نهاد صنف��ی دنبال کنید. همچین وضعیت ما را مجبور کرده بود که مش��کلات 
و مس��ایل را به ص��ورت انفرادی و در قالب گروه های چند ش��رکتی دنبال کنیم 
ک��ه تلاش ها هم عمدتاً بی نتیجه ماند. بدیهی اس��ت ک��ه یک انجمن حرفه ای 
و با مش��ارکت اعضای فعال در صنعت تولید در و پنجره یو پی وی س��ی به راحتی 

معتضدی:
انتظار این داریم وقتی 
نوسانی در بازار ایجاد 

می شود، پروفیل سازان و 
عرضه کنندگان یراق آلات، 

سازندگان در و پنجره را به 
عنوان سربازان خط تولید 
زیر فشار نگذارند، بلکه با 
آنها در یک بازی برد – برد 

همکاری داشته باشند.

جلالی پور:
یکی از مهمترین مسایل در 
انجمن بحث نرخ گذاری 
است که مصمم هستیم 

روش های بهتر برای کاهش 
منطقی قیمت ساخت را 

به اعضا معرفی کنیم تا از 
هدررفت مواد اولیه، اتلاف 
وقت و افزایش هزینه ها 

جلوگیری شود.
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می تواند در ارتباط با دش��واری تامین مواد اولیه، دریافت تس��هیلات بانکی، رفع 
مشکلات بیمه ای واحدهای تولیدی و بازکردن بخشی از گره های مالیاتی تلاش 
کند و با رایزنی و گفتگو با مس��وولان و دستگاه های دولتی از اعتبار این صنعت 

دفاع کند. 
جلالی پ�ور: ش��ما ببنید بیش از 10 س��ال اس��ت که صنعت تولی��د در و پنجره 
یو پی وی س��ی در ایران به طور جدی در صنعت ساختمان مورد توجه قرار گرفته، 
ولیکن تنها شناخت مردم از این صنعت در اختیار داشتن در و پنجره با شیشه های 
دوجداره است و کمتر کسی نسبت به کیفیت ساخت و مواد اولیه به کار رفته در 
این محصولات حساسیت دارد و نظارت های فعلی بسیار ضعیف است. به همین 
دلیل احساس کردیم این صنعت متولی تعیین کیفیت و نظارت بر تولید و نصب 
ندارد و تنها دوستان در گفتگو با نشریات یا مشارکت در سمینارها و همایش های 
تاکید بر کیفیت دارند. به همین خاطر یکی از مهمترین مسایل در انجمن بحث 
کمیته نرخ گذاری است که مصمم هستیم روش های بهتر و فنی تر برای کاهش 
منطقی قیمت س��اخت را به اعضا معرفی کنیم ت��ا از هدررفت مواد اولیه، اتلاف 
وق��ت و افزای��ش هزینه ها جلوگی��ری و معایب و نقایص موجود برطرف ش��ود. 
یادآوری می کنم کمیته های انجمن در حال حاضر شامل کمیته فنی و رسیدگی و 
بررسی شکایات، کمیته نرخ گذاری، کمیته پشتیبانی و لجستیک و کمیته آموزش 

و کمیته اطلاع رسانی می شود. 
 ارزیاب�ی ش�ما از ضعف ه�ای ناظ�ر ب�ر کیفی�ت در تولی�د در و پنجره 
یو پی وی سی چیست و فکر می کنید انجمن چه گامی برای بهبود و ارتقای 

کیفیت می تواند بردارد؟
اخوان دس�تمالچی: اگر روند تولید در و پنجره یو پی وی سی را در این 12 سال 
اخیر بررس��ی کنیم به این نتیجه می رس��یم که به دلیل اقبال نس��بتا بالا به این 
محصولات، شرکت ها و کارگاه های بسیاری وارد این صنعت شده اند که به دلیل 
نبود یک نهاد صنفی به عنوان متولی نظارتی، ش��اهد این هستیم که کیفیت روز 
به روز در حال تحلیل رفتن اس��ت تا آنجا ضریب کیفیت آسیب پذیر شده و حتی 
برخی از اس��تانداردها و الزام های س��اخت و مونتاژ یک در و پنجره خوب، تبدیل 
به آپش��ن شده است)!( که این مس��اله بسیار تهدید آمیز است. واقعیت این است 
که بس��یاری از شرکت ها و افراد، در این صنعت، عمر و سرمایه و مهم تر از همه 
آبروی خود را خرج کرده اند و نباید اجازه داد نتیجه س��ال ها تلاش آنها مخدوش 

شود و از بین برود. 
جوان اسپلی: البته این افت کیفیت ریشه در تقاضای بازار دارد چرا که سازندگان 
مش��تاق هس��تند از هزینه های ساخت خود کم کنند و خواس��ته یا ناخواسته باید 
تاکی��د کنم که پروژه های مس��کن مه��ر به این وضعیت دامن زد و بس��یاری از 
ش��رکت ها یا واحدهای تولیدی ک��ه با انگیزه های بازرگانی و تجاری و کس��ب 
س��همی از بازار، از اصول کیفی ع��دول کردند و اس��تانداردها را نادیده گرفتند، 
متاسفانه نه تنها مجبور به ترک این صنعت شدند که به اعتبار دیگران هم آسیب 
وارد کردند. از س��وی دیگر در دو س��ال اخیر به سبب افزایش مداوم هزینه تولید 
با در نظر گرفتن نوس��انات نرخ ارز، بسیاری از تولیدکنندگان صنعت در و پنجره 

یو پی وی سی ایران با دشواری ها و بحران هایی در زمینه ایفای تعهدات بلندمدت 
مواجه ش��دند و از یک س��و عرضه کنندگان پروفیل و یراق آلات و دیگران قیمت 
مواد اولیه را افزایش می دادند و از سوی دیگر سفارش دهندگان و سازندگان زیر 
بار تعدیل قیمت ها نمی ش��دند و فش��ار زیادی به تلاش گران واقعی این صنعت 
وارد ش��د و هیچ نهادی نبود ت��ا از حقوق و منافع آنها دف��اع کند. این گونه بود 
که تاس��یس انجمن در کمتر از 9 ماه ناش��ی از تلاش همه جانبه دوستان بود تا 
همه تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی س��ی زیر یک چتر به نام انجمن صنفی 
کارفرمایی تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی س��ی ایران جمع شوند. چرا که ما 
اعتقاد داریم ورود برخی ش��رکت ها و یا واحدهای تولیدی به رقابت ناسالم و تن 
دادن آنه��ا ب��ه افت کیفیت ناش��ی از ناآگاهی آنها ب��وده و انجمن تلاش خواهد 
کرد تا در یک اجماع نظر مانع از ش��کل گیری رقابت ناس��الم و غیرشفاف در این 

صنعت شود. 
سیدعزیزاله: بگذارید کمی صریح تر صحبت کنیم؛ در بازار اروپا یکی از نقایص 
در و پنجره یو پی وی س��ی در ابتدا ضعف اس��تحکام بود و به همین دلیل استفاده 
از ورق گالوانیزه به عنوان تقویت کننده در و پنجره یو پی وی س��ی در دستور کار 
قرار گرفت و جزو استانداردها مطرح شد، همین ویژگی و مزیت به تدریج باعث 
گرای��ش عمومی از در و پنجره های آهنی، آلومینیومی و چوبی به یو پی وی س��ی 
شد؛ اما در بازار ایران به ویژه در دو سال اخیر به دلیل افزایش خیره کننده قیمت 
تمام ش��ده در و پنجره و مشکلات نقدینگی و برهم خوردن فضای کسب و کار 
برخی را به ناچار به س��مت کاهش هزینه تمام ش��ده با افت کیفیت س��وق داد. 
انتقادهای زی��ادی مطرح بود که چرا اقدامی برای جلوگیری از ریزش و تعطیلی 
واحدهای تولیدکننده در و پنجره انجام نمی ش��ود؟ سوال دیگر این بود که وقتی 
پیمانکاران و سازندگان با اصلاح قیمت در قراردادها مخالفت می کنند و از سوی 
دیگ��ر عرضه کنن��دگان پروفیل و یراق آلات و دیگران قیم��ت مواد اولیه را بالا 
می برند، فش��ار وارد شده به س��ازندگان در و پنجره به عنوان سربازان خط مقدم 
تولید چه کاری از دست شان بر می آید؟ این گونه بود که تاسیس انجمن نه یک 

انتخاب که الزام و نه یک رویکرد که ضرورت بود. 
معم�اری: اتفاقاً م��ن می خواهم تاکید کنم که مظلوم ترین بخش از صنعت در و 
پنجره یو پی وی س��ی ایران، بخش سازندگان است که هم مسوولیت تامین مواد 
اولی��ه، هم بازاریابی، هم فرهنگ س��ازی، هم ایفای تعهدات به مش��تری و هم 
پاسخ گویی به کیفیت تولید، نصب و ضمانت پروفیل، یراق آلات و دیگر اقلام را 
باید بر دوش خود بکش��د، در حالی که ما حرفمان این است که این صنعت یک 
فرایند و زنجیره اس��ت و دیگر عناصر ی��ا حلقه های این زنجیره صنعتی هم باید 
مسوولیت پذیر باش��ند؛ نه اینکه همه تولیدکننده پارچه و فروشنده چرخ خیاطی 
و. . . باش��ند و ما در مقام خیاط و دوزنده کت و ش��لوار باید پاسخگوی بی پناه و 

بدون حمایت باشیم. 
  اش�اره ش�د به اینکه س�ازندگان در و پنجره یو پی وی س�ی به عنوان 
س�ربازان خط مقدم تولید با تنگناها و دشواری هایی در زمینه تامین مواد 
اولیه، تحویل به موقع سفارشات و هزینه های پیش بینی نشده به واسطه 

ابن الرضا:
هم اکنون حدود 60 آیتم 

در خصوص استاندارد کیفی 
تولید پنجره یو پی وی سی 

مدون شده و به تصویب مرکز 
تحقیقات، راه، شهرسازی 
و ساختمان ایران رسیده 

است اما متاسفانه هیچ کدام 
اجرایی نشده و هیچ بازوی 

نظارتی و اجرایی نداریم.

اخوان دستمالچی:
بسیاری از شرکت ها و 

افراد، در این صنعت، عمر 
و سرمایه و مهم تر از همه 

آبروی خود را خرج کرده اند 
و نباید اجازه داد نتیجه 

سال ها تلاش آنها مخدوش 
شود و از بین برود.
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نوس�انات ش�دید قیمتی مواجه شده اند. به طور مش�خص انتظار شما از 
س�ایر حلقه های زنجیره صنعت در و پنجره یو پی وی س�ی چیس�ت و مثلا 

از عرضه کنندگان پروفیل یو پی وی سی و یراق آلات چه انتظاری دارید؟
معتضدی: امیدوارم که از صحبت ها کس��ی ناراحت نش��ود، چرا که ما قصدمان 
هرگ��ز جبهه گیری و ایجاد تقابل نیس��ت بلکه هدف ما بی��ان موضوع و واقعیت 
برای رس��یدن به یک اجماع کلی در صنعت هس��تیم. ببینید! واقعیت این اس��ت 
که بس��یاری از ش��رکت های تولیدکننده و یا عرضه کننده پروفیل یو پی وی سی 
که در این صنعت شناخته شده هستند، باید بدانند که این سازندگان در و پنجره 
بودند که محصول آنها را به بازار معرفی نمودند، برای آنها هزینه فرهنگ سازی، 
بازاریاب��ی و. . . پرداخ��ت ک��رده ان��د و با تولی��د و نصب در و پنجره اس��تاندارد 
توانس��تند رضایت و انگیزه عمومی را افزایش دهند. حالا انتظار ما این است که 
وقتی نوس��انی در بازار ایجاد می ش��ود، آنها که در ستاد این صنعت هستند مثل 
پروفیل سازان و عرضه کنندگان یراق آلات و ملزومات، سازندگان در و پنجره را به 
عنوان سربازان خط تولید زیر فشار نگذارند، بلکه با آنها در یک بازی برد – برد 
همکاری داشته باشند. ما این تجربه را داریم که هر چند سرباز خط مقدم بوده ایم 
اما سربازان زخمی خط تولید هستیم که نه را پس داریم و نه راه پیش. این انتظار 
واقعی ماست که توسعه صنعت در و پنجره یو پی وی سی نیازمند مسوولیت پذیری 

همگان در برابر مخاطرات و نوسانات بازار است. 
 انجمن قرار اس�ت چه حمایت های فنی آموزش�ی و بازاریابی به اعضا 
ارائه کند؟ اگر مصرف کننده نهایی در و پنجره یو پی وی س�ی به مش�کلی 
برخ�ورد ک�رد، انجم�ن چه اقدام�ی برای حف�ظ حقوق مش�تریان انجام 

خواهد  داد. 
ابن الرضا: بگذارید پیش از پاس��خ به این پرس��ش تاکید کنم هم اکنون حدود 
60 آیتم در خصوص اس��تاندارد کیفی تولید پنجره یو پی وی س��ی مدون ش��ده و 
به تصویب مرکز تحقیقات، راه، شهرس��ازی و س��اختمان ایران رس��یده است اما 
متاسفانه هیچ کدام اجرایی نشده و هیچ بازوی نظارتی و اجرایی نداریم. در حالی 
که بس��یاری از ش��رکت های باسابقه و خوش��نام هم در موضوع مبحت ماده 19 
مقررات ملی س��اختمان و هم تدوین استانداردهای اجباری پروفیل و در و پنجره 
یو پی وی سی به مرکز یادشده مشاوره داده اند و همکاری داشته اند. مشکل اصلی 
در بحث نظارت نبود متولی اجرایی ش��دن این استانداردها و نظارت بر آنهاست. 
از ای��ن منظر یکی از بایدهای پیش روی انجمن، نهادینه کرده و اجباری کردن 
استانداردهای ساخت در و پنجره یو پی وی سی بین همه واحدهای تولیدی است. 
به همین دلیل خط مش��ی و مرامنامه ای هم تدوین و تنظیم کرده ایم که هریک 
از اعضای انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان در و پنجره یو پی وی سی ایران 
بای��د این اس��تانداردها را به عنوان حداقل الزامات کیف��ی رعایت کند. با اجرایی 
ش��دن این مهم دیگر مصرف کننده نهایی و مش��تریان خیالشان راحت است که 
ورای اینکه در و پنجره یو پی وی سی در کارگاه کوچک، متوسط یا بزرگ ساخته 
ش��ده باش��د، به واس��طه عضویت در انجمن و تعهد به مرامنامه حرفه ای و البته 
نظارت مستمر انجمن، کیفیت و استانداردهای تولید و ساخت در محصول نهایی 

رعایت ش��ده اس��ت. از سوی دیگر اس��تانداردهایی در ارتباط با شیوه نصب در و 
پنجره یو پی وی سی بر اساس آخرین استانداردهای روز دنیا تدوین و نهایی شده 
که در شرف گرفتن کد ملی است. انجمن پس از ابلاغ استاندارد نصب، اقدام به 
آم��وزش اعضای خ��ود خواهد کرد و به هر کدام از اعضا پس از طی کردن دوره 
آموزش��ی نصب، گواهینامه جداگانه مبنی بر بهره مندی از اصول و استانداردهای 

نصب اعطا خواهد شد. 
 کم�ی فنی ت�ر باهم بحث را ب�ه پیش ببریم و اینک�ه کمیته نرخ گذاری 

انجمن قرار است چه خدماتی را به اعضا ارائه کند؟
ابن الرض�ا: یک��ی از جدی ترین معضلاتی که فعالان عرص��ه تولید در و پنجره 
یو پی وی س��ی ب��ا آن مواجه هس��تند، بحث برآورد قیمت تمام ش��ده محصول و 
قیمت گذاری آن اس��ت. کم توجهی و یا عدم آگاهی نسبت به پارامترهای تعیین 
کننده هزینه تمام ش��ده حتی باعث شده بسیاری از واحدهای تولیدی در مقیاس 
کوچک، متوس��ط و حتی بزرگ دچار زیان های مالی شدید شوند و متاسفانه باید 
بگویم ناچار به تعطیل کردن واحد خود کرده اند؟ برداشت ما این است که حدود 
90 درص��د از افراد یا کارگاه ها و ش��رکت هایی که در بخش تولید و س��اخت در 
و پنجره فعالیت دارند، با اینکه نرم افزار های بس��یار گران قیمتی در اختیار دارند، 
ولی بلد نیستند قیمت تمام شده را محاسبه کنند. ما در کمیته نرخ گذاری انجمن 
با مش��اره گرفتن و همکاری همدیگر موفق ش��دیم تا به فرمولی برای محاسبه 
قیمت واقعی تمام ش��ده در و پنجره یو پی وی سی دست پیدا کنیم. با دستیابی به 
این فرمول مشخص شد که هزینه های سربار و استهلاک شده در تولید چشمگیر 
اس��ت و بدیهی است که همکاران اگر این پارامترهای هزینه زا را در نظر نگیرند، 
حتما دچار زیان مالی خواهند شد. . از باب اطلاع رسانی به همه همکاران عرض 
می کنم که انجمن فرمول نهایی شده محاسبه قیمت تمام شده در و پنجره را در 
قالب یک فایل اکسل طراحی و نهایی کرده که به زودی روی سایت انجمن قرار 
داده خواهد ش��د و هر کدام از اعضا با کد کاربری و رمز عبور جداگانه می توانند 
ای��ن فایل را دریاف��ت کنند و با واردکردن اطلاع��ات لازم از جمله قیمت خرید 

پروفیل و یراق آلات و دیگر هزینه ها، قیمت واقعی تمام شده را محاسبه کند. 
 چه توصیه و پیش�نهادی به س�ازندگان در و پنجره یو پی وی سی ایران 
دارید که انها را قانع سازد جمع شدن زیر چتر انجمن مفید خواهد بود؟

س�یدعزیزاله: باید دقت کنیم که انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان در 
و پنجره یو پی وی سی ایران جدای از دیگر انجمن های مرتبط نیست و مصمم 
خواه��د بود که همکاری تنگاتنگی با دیگر نهادهای صنفی داش��ته باش��د. از 
س��وی دیگر ما شاهد این هستیم که صنعت ساختمان کشور مطابق با آخرین 
فناوری های روز دنیا در حال پیش��رفت است، اما متاس��فانه شاهد این هستیم 
که نگاه عمومی به صنعت در و پنجره یو پی وی س��ی چندان جدی نیس��ت،در 
حالی که ما اعتقاد داریم این صنعت یک صنعت علمی اس��ت و تولید و نصب 
در و پنجره یو پی وی س��ی بیش از آنکه یک مهارت باش��د، نیازمند بهره مندی 
از دانش روز اس��ت. واقعیت این اس��ت که بس��یاری از فعالان در صنعت در 
و پنج��ره یو پی وی س��ی بدون مطالع��ه و آموزش ه��ای لازم وارد این صنعت 

عزیز ا..:
بسیاری از فعالان در 
صنعت در و پنجره 

یو پی وی سی بدون مطالعه 
و آموزش های لازم وارد 
این صنعت شده اند و 

انجمن مصمم به ارتقای 
دانش سازندگان در و 

پنجره یو پی وی سی است.

معماری:
سازندگان در و پنجره 

یو پی وی سی، مظلوم ترین 
حلقه این صنعت است که 
مسوولیت تامین مواد اولیه، 
بازاریابی،فرهنگ سازی، 

ایفای تعهدات به مشتری و 
پاسخ گویی به کیفیت تولید، 
نصب و ضمانت پروفیل و ... 
را باید بر دوش خود بکشد.
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ش��ده اند، در حالی که در جهان سخن از نسل چهارم در و پنجره مطرح است. 
ام��روزه بی��ش از آنک��ه تمرکز روی موضوع بازاریابی و س��ود تجاری باش��د، 
رویک��رد همگانی به موضوع ضرورت مص��رف بهتر انرژی با در و پنجره های 
یو پی وی س��ی معطوف ش��ده است. با این حس��اب دیگر اهمیت این صنعت را 
دانش و آگاهی مش��خص می کند و محاس��بات و مطالعات حرف اول و آخر را 
در ج��اده موفقیت می زند. باید همه قبول کنیم که برای رقابت و به روز بودن 
چاره ای جز تخصصی ش��دن و علمی فکر کردن و کارشناس��ی تصمیم گرفتن 
نداریم و انجمن هم با همین رویکرد راه اندازی شده تا به این وضعیت کنونی 
پای��ان دهد و این صنعت را دارای هویت علم��ی کند چرا که همه این را باید 
باور داش��ته باشند که پنجره چش��م و چراغ یک ساختمان است. ولی متاسفانه 
وقتی هنوز با مهندس��ین معمار و آرش��یتک نمی توانی��م هماهنگ جلو برویم، 
نمی توانیم یک نمای واحدی برای پنجره تعریف کنیم تا پنجره کارا در جامعه 
داش��ته باشیم. سوال این است که چرا باید دغدغه امروز همه ما این باشد که 

کمی��ت ب��ر کیفی��ت برت��ری دارد؟    
 چشم انداز آینده انجمن چیست؟

معماری: یک نکته مهم دیگر اینکه انجمن در ابتدای راه و تجربه نخست است 
و واقع قضیه این است که دوستانی که سال ها برای این صنعت دلسوزی کردند، 
حالا می خواهند به وضعیت موجود سروس��امان برسند. ببینید در اکثر کشورهای 
دنی��ا پنجره بر اس��اس یک متد مش��خص و یک ابعاد مدون، طراحی و س��اخته 
می ش��ود و در کلینک های ساختمانی یا فروش��گاه ها و نمایشگاه ها ساختمان به 
فروش می رود که حتما در و پنجره یو پی وی سی دارای یک برچسب و شناسنامه 
واحدی اس��ت که مشتری هر وقت اش��کالی دید باید در برابر آن پاسخگو بود و 
ی��ک نهاد صنفی فراگیر بر رعایت حقوق مصرف کنندگان نظارت دارد. اما نظام 
تولید و مصرف در و پنجره یو پی وی سی در ایران بر اساس نظام سفارشات است 
و مش��تری یا مصرف کننده نهایی به درستی از جزییات مواد اولیه و نحوه تولید 
آن اط��لاع ن��دارد. به همیت دلیل بازار در و پنجره یو پی وی س��ی کش��ورما یک 
بازار س��نتی اس��ت. ما در انجمن به دنبال این هس��تیم که به جایی برس��یم که 
مصرف کننده نهایی بتواند شناسنامه فنی از محصول داشته باشد که برابر با آن 
س��ازنده کالا پاسخگو باشد و انجمن هم ناظر تا هم حقوق مصرف کننده و هم 

تولیدکننده رعایت شود. 
 و سخن پایانی. 

جلالی پور: رس��یدن ب��ه نقطه مطلوب در این صنعت نیازمن��د یک عزم واحد و 
اراده گروهی راس��خی اس��ت و باید قب��ول کنیم که زمان در حال گذر اس��ت و 
برای ارتقای جایگاه و حفظ منافع اعضای این صنعت نیازمند رایزنی و مشارکت 
هم��گان هس��تیم و در انجمن برای طرح نقطه نظرات و پیش��نهادها همواره باز 
است و خبر آخر اینکه در نتیجه رایزنی با شرکت های تولیدکننده یا عرضه کننده 
پروفیل و یراق آلات توانس��ته ایم همراهی و حمایت آنها را با خود همراه کنیم و 
آنها قول مس��اعد داده اند که برای اعضای انجمن تخفیفات و تسهیلات ویژه ای 

در نظر خواهند گرفت که جزییات آن در آینده اعلام خواهد شد. 

جوان اسپلی:
ورود برخی شرکت ها و یا 

واحدهای تولیدی به رقابت 
ناسالم و تن دادن آنها به 

افت کیفیت ناشی از ناآگاهی 
آنها بوده و انجمن تلاش 

خواهد کرد تا در یک اجماع 
نظر مانع از شکل گیری 

رقابت ناسالم و غیرشفاف 
در این صنعت شود. 


